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基督已经升天，坐在权能神的右边，掌管着天上地下一切的权柄。主不在地上活着，我们需要感到遗憾吗？主在地上的软弱和痛苦已经成为过去，会因此削减他对我们的思念和体恤吗？让我们从圣经来了解登上天上宝座的基督向我们的心肠。

首先，看看主耶稣在受死前给我们的应许：
「我不撇下你们为孤儿。」约14:18

「你们若奉我的名求什么，我必成就。」 约14:14

复活后主耶稣进一步向圣徒确保，我们在他里面也就是天上家庭的一分子：「我要升上去见我的父，也是你们的父。」 约20:17  


升天前，主在为教会设立了牧者，嘱咐他们要「喂养我的小羊」 约21:15,17  

主身在天上，但他却在注视着我们：「我知道你的行为」（启2:2）他似乎在说：‘荣耀的天宫不能令我忘记你们，我一定确保你们到我这里来，并且我热切等候你们同我永远同住在父家中。’


基督之升高是基于他在十字架上的降卑。即使这样，他岂会将荣耀的记忆涂抹、岂会忘记他为你我承受神的震怒的痛苦：「我的神、我的神、为什么离弃我？」（太27:46）况且，我们最美的大祭司「并非不能体恤我们的软弱」（希4:14）。虽然没有比我们重新犯罪令他更忧愁的，但他向我们所发的怜悯远比他的怒气更大，这就是基督的牧者心肠、是基督的人性在天上宝座所发出的荣耀光辉！

「耶稣基督，昨日今日一直到永远是一样的。」（希13:8）我们确知，天上的完美和尊荣并没有令主耶稣的人性减少一分，他仍然「看见许多的人，就怜悯他们，因为他们困苦流离，如同羊没有牧人一般」（太9:36）。我们会失去起初的爱心，主却不会。他对我们的爱仍与起初一样深切。故此我们当知道，无论在什么患难中，主耶稣巴不得减少我们的痛苦、除去我们的忧患；倘若他没有这么做，那他必陪伴我们走过死于幽谷。既然主用重价买赎你，他决不会忘记你，他的心向你永远没有改变。弟兄姐妹，你向他的心又如何呢？
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Since Christ has returned to heaven, are we who are living in post-apostolic age at a disadvantage to those who knew Christ on earth? Is the glorified Christ less affected by humanity? Will His exaltation cause Him to forget us since He has left behind all His memories of weakness and pain? Let us search the Bible which will lead us right into the heart of Christ.
Look at the promises of Jesus before his crucifixion:    

“I will not leave you as orphans; I will come to you.” (John 14:18) 
“You may ask me for anything in my name, and I will do it.” (John 14:14)

“I will come back and take you to be with me that you also may be where I am.” (John 14:3)
Before the Lord’s ascension, he assured us that we are part of His heavenly family, “I am returning to my Father and your Father” (John 20:17) He also set up the pastoral system for His church when He told Peter to “feed my lamb” (John 21:15)

Jesus is now seated in the heaven throne with his human nature aflame in glory! By His divinity He is all-knowing. So He says, “I Know your deed” (Rev 2:22). It is as if the Lord Jesus is looking right into our eyes, saying, “You are my precious to my heart. I cannot live without you. Nothing in heaven can cause me to forget you but only to miss you more. The glory I have in heaven, you shall have part of it.” 

By His human nature he is willing to know and to remember us. He was exalted because of his humble death on the Calvary cross. The Holy Son does not blot out the memories of his sorrowful cries when he bore the wrath of God for mankind on the cross and accomplished the work of eternal salvation, “my God, my God, why have you forsaken me?” His knowledge of our pain along with the memories of his pain moves His heart to overflow with compassion.
Being the most beautiful great high priest and the only mediator, the Lord Jesus is not “unable to empathize with our weaknesses” (Heb 4:14) In fact, nothing grieves Him more than the sin of His redeemed. Nonetheless we receive far greater mercy from Him than the wrath we provoked in him. Such is the heart of the Great Shepherd!
Praise God that “Jesus Christ is the same yesterday and today and forever.” (Heb 13:8) The perfect glory in heaven did not diminish His emotion. He is still the Lord who has compassion on us when he saw that we are “harassed and helpless, like sheep without a shepherd.”(Mat 9:36) Yes, Christ’s glorified heart still beats for sinners today. His humanity continues to respond to our suffering with strong affections, deep compassion and emotional sympathy while seated on God’s right hand.

Therefore, dear brothers and sisters, let us be assured that whatever misery we may suffer, we know that Christ’ heart moves to relieve us in our distress. How about your heart for him? 
